
protokół nr xv
Rady Gminy Bralin
z dnia 1,5 października 201_5 r.

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła się o godz. 14.00 itrwała do
godz. 16.30.

porzadek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Sprawozdania z prac komisji Rady.
5. Podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcie kredytu długoterminowego.
6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budzetowej na 2015 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr lYl19l2o1_5 Rady Gminy Bralin z dnia

30 stycznia 2OI5 r.: w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów,
wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso.

B. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia szczegółowych warunków przyznawania i

odpłatnoŚci za ustugi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi
Świadczone przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bralinie, a także
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu
ich pobierania,

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 20]_6 rok.
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.
11, Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika

przyrody gatunku dąb szypułkowy.
1-2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków

ochotniczej strazy pozarnej.
13. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet oraz zwrotu kosztów

podróży służbowych przysługujących sołtysom wsi z terenu Gminy Bralin,
l4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrazenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu,
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia d|a Wójta Gminy Bralin.
16. Wolne głosy i informacje.
17 . Zamknięcie posiedzenia.

Pkt 1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Otworcia posiedzenia o qodzinie 14.00 dokonał przewodniczacv radv Grzeqorz Lemanik,

W posiedzeniu udział bierze 15 '15 radnvch.

Przewodniczący rady: Minęła ].4.00, otwieram XlV sesję Rady Gminy Bra|in, witam na sesji
rady gminy radych Gminy Bralin, witam Pana wójta Gminy Bralin Pana Romana Wojtysiaka.

> Wójt: Dzień dobry.
> Przewodniczący rady: Witam Pana zastępcę wójta Pana Roberta Kieruzala.
> Zastępca wójta: Witam, dzień dobry.
> Przewodniczący rady: Witam sekretarza Gminy Bralin Pana Zbigniewa Łatkę.
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> Sekretarz: Dzień dobry Państwu.

> Przewodniczący rady: Witam skarbnik Gminy Bralin Panią Grażynę Mosch.

> Skarbnik: Dzień dobry.

> Przewodniczący rady: Witam sołtysów, jako przedstawicieli sołectw Gminy Bralin, witam

kierowników referatów oraz pracowników urzędu gminy, witam przedstawicieli mediów,
witam przybyłą publiczność.

lnformuję, że zgodnie z listą obecności na dzisiejszej sesji obecnych jest 1-5 radnych, co stanowi
niezbędne quorum do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.

Pkt 2) Uchwalenie porządku obrad.
> Przewodniczący rady: Punktem drugim dzisiejszego porządku obrad jest uchwalenie
porządku obrad. Porządek obrad wraz z materiałami dotyczącymi poszczególnych punktów
został dostarczony radnym w związku z powyższym pytam, czy ktoś z Pań lub Panów radnych
chciałby zgłosić wniosek w sprawie ewentualnej zmiany proponowanego porządku obrad. Nie
widzę w związku z tym chciałem... Niewvroźne qłosv z sali, o qłos poprosił radnv Tadeusz lwan.
Proszę Pan Tadeusz lwan.

> Radny Tadeusz lwan: Uważam, ze ten wniosek o pensji Pana wójta jest tutaj w tym
momencie bezzasadny, ponieważ była debata i traktuje Pan radę, jako prywatny folwark, bo
jest Pan przewodniczącym radnych i na debacie Pan nawet o tym nie wspomniał ześmy
wszystkie punkty omawiali, o tym nie było nawet słowa i nagle na drugi dzień dostarcza Pan

dokumenty, to nie mozna było tego punktu poruszyć na debacie, chyba jest Pan
przewodniczącym wszystkich radnych tak mi się wydaje.

> Przewodniczący rady: Dziękuję za uwagę. Proszę Panie wójcie.

> Wójt: Szanowni Państwo, Państwo radni, otrzymaliście Państwo materiały na dzisiejszą
sesję, w tych materiałach jest równiez zawarte moje pismo do Pana przewodniczącego. ,,Po
zapoznaniu się z porządkiem obrad ustalonej pnzez Pana na dzień 15 października sesji Rady

Gminy Bralin oraz po przeanalizowaniu rekomendowanych przez Pana tematów, wnoszę o
wprowadzenie do porządku obrad wspomnianej sesji projektu uchwały w sprawie ustalenia
diet radnych oraz zwrotu kosztów podróży służbowych wraz z uzasadnieniem", taki projekt
zgodnie z prawem przygotowałem, ponieważ takie mam umocowanie chciałem Państwu tylko
przeczytać uzasadnienie, ponieważ tak jak Pan radny lwan powiedział na debacie nie były
poruszane wszystkie tematy, które zostały ujęte w tym porządku obrad, czułem się w
obowiązku, aby dołączyć Państwu taki materiał. Panie przewodniczący przypomnę tylko, że
projekty uchwał i tematy powinny być również, powinienem być wcześniej powiadamiany,
Myślę, ze to było miejsce na debacie, ponieważ to również ja jestem zobowiązany do
przygotowania projektów uchwał. Szanowni Państwo ja po krótce tylko powiem tak analizując
dotychczasową ...

> Przewodniczący rady: Przepraszam Panie wójcie ...

> Wójt: ... pracę Pana przewodniczącego chciałem tylko...

> Przewodniczący rady: Dziękuję, dziękuję bardzo, Panie wójcie, proszę...

> Wójt: ...stwierdzić, że wnoszę taki projekt uchwały, poniewaz o publicznych pieniądzach
dyskutuje się publicznie, Pan przewodniczący na tą chwilę w stosunku do zaangazowania i

czasu poświęconego na swoją funkcję otrzymuje dietę w wysokości.,,
> Przewodniczący rady: ... Panie wójcie proszę bardzo

> Wójt: ... 165,00 zł za godzinę
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> Przewodniczący rady: ... Panie wójcie, odebrałem Panu głos, proszę usiąść.

> Wójt: Dziękuję. A jeszcze jedna sprawa. Szanowni Państwo, ponieważ ,..
> Przewodniczący rady: Odebrałem Panu głos Panie wójcie proszę usiąść
> WÓjt:, ... poniewaz termin dzisiejszej sesji nie był ze mną ustalony, chciałem tylko Państwa
poinformować, że zostało mi jeszcze tylko 5 minut, poniewaz dużo wcześniej miałem już

ustalone spotkanie i akademię zokaz]i Dnia Edukacji Narodowej...
> Przewodniczący rady: ...Panie wójcie jesteśmy na sesji Rady Gminy Bralin sesję prowadzi
przewod niczący rady,..

>Wójt: W tym momencie muszę wyjść (...) obowiązków,
> Przewodniczący rady: Dziękuję w tym momencie odebrałem Panu głos.

> Wójt: Panie przewodniczący, jeśli wójt jest nieobecny na sesji, czy wychodzi muszę się
usprawiedliwić przed radą i przed publicznością, ponieważ o 3"4.!O rozpoczyna się uroczysta
akademia w szkole podstawowej. A Pan przewodniczący nie ma obowiązku ustalania ze mną
terminów i godzin sesji stąd moje usprawiedliwienie, ale jeśli tam skończę swoje obowiązki
być może uda mi się tu jeszcze wrócić, dziękuję.
> Przewodniczący rady: Dziękuję Panie wójcie, co do zarzutów skierowanych pod moim
adresem przez radnego Tadeusza lwana oczywiście nie traktuję rady, jako prywatnego
folwarku, myślę, ze to wystarczyl jako cały komentarz do Pańskiej wypowiedzi. Pan wójt
uprzedzając...

wóit opuścił sale posiedzeń.

> Tadeusz lwan: Nie wystarczy.
> Przewodniczący rady: ,.. moją wypowiedź, zapoznał Państwa z wnioskiem, który wpłynął do
mnie B października 2015 roku wniosek dotyczy wprowadzenia do porządku obrad
wspomnianej sesji projektu uchwały w sprawie ustalenia diet radnych oraz zwrotu kosztów
podróży słuzbowych wraz z uzasadnieniem, ponieważ projekt porządku obrad został dla
Państwa sporządzony w dniu 7 października, wspomniany wniosek wptynął na moje ręce B
października, nie mogłem już zmieniać porządku obrad, ponieważ porządek obrad zmienia
tylko iwyłącznie rada gminy, przez głosowanie, natomiast art. 20 pkt 5 ustawy samorządzie
gminnym obliguje oczywiście mnie do tego, aby ten wniosek poddać pod głosowanie. Za

chwilę do tego punktu dojdziemy poddamy pod głosowanie ten wniosek o zmianę porządku
obrad. Zapytam tylko czy ktoś jeszcze w sprawie zmiany porządku obrad zabrac głos? Proszę
Pan radny Jacek Kuropka.

> Radny Jacek Kuropka: Ja chciałem prosić Pana, zanim poddamy pod głosowanie wniosek
wójta żeby Pan odczytał uzasadnienie wszystkim obecnym,
> Przewodniczący rady: Jeśli będzie procedowanie na temat tej uchwały oczywiŚcie to
uzasadnienie zostanie odczytane najpierw przegłosujemy czy będziemy w ogóle procedowaĆ.
Jeżeli wprowadzicie Państwo do porządku obrad wtedy będziemy (.,.)

> Radny Leszek Głąb: Mozna?
> Przewodniczący rady: Proszę bardzo.

> Leszek Głąb: No dobrze, wojt zloży| wniosek, czy można by, * ogóle uzasadnienie.swoją
drogą, natomiast proszę przedstawić, o jakie uchwały chodziło i o jakie byŚmy zmieniali
porządek obrad, o jakie uchwały konkretnie, bo o nich nie mówimy, wójt nie dokończył, bo mu

został głos odebrany, natomiast no i nie wiem, ja je tu mam, ale nie zostały one oficjalnie
przedstawione. Druga rzecz tak tu widzę mój kolega Pan radny lwan...

> Przewodniczący rady: Bardzo proszę do porządku obrad.
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> Leszek Głąb: ... do porządku obrad, Rzeczywiście jestem zdziwiony, dlaczego ten punkt o
poborach wójta został umieszczony a dzień wcześniej o nim wcale nie było mowy na tym,
wydaje mi się to dziwne, nie wiem, przewodniczący się bał radnych, czy jakaś jest inna
przyczyna, że nie zostało to omówione na tej debacie przedsesyjnej, bo jak ma to być normalną
praktyką, że jest debata przedsesyjna a jedne punkty są omawiane a drugie w ogóle są

nieporuszane to, po co robić takie debaty przedsesyjne dla mnie to jest bardzo dziwne.
Dziękuję bardzo.
> Przewodniczący rady: Dziękuję za opinię. O ąłos poprosił rodnv Paweł Narekiewicz. Proszę.

> Radny Paweł Narękiewicz: Ja w sprawie tego punktu, który jest sprawą oczywistą, ze trzeba
podjąć. Mija w tym miesiącu bodajże 9 miesiąc, kiedy podejmujemy uchwałę o uposażeniu
wójta, kilka prób było czy z tego czy z innego powodu były uchylane...

> Przewodniczący rady: Proszę Panie radny do porządku obrad.
> Paweł Narękiewicz: Dobrze, więc ok, chciałem tylko powiedziec, że trzeba to podjąć a tyle
czasu było i tyle razy już żeśmy rozmawiali na ten temat uposażenia wójta, każdy zna swoje
stanowisko, więc ...

> Tadeusz lwan: Uposażenie to się podejmuje w ciągu 30 dni a potem to są jakieś kombinacje.

> Przewodniczący rady: Bardzo proszę o ważenie słów. W takim razie, kto z Pan i Panów
radnych jest za przyjęciem wniosku Pana wójta tym samym zmianę porządku obrad polegającą
na dodaniu punktu: ,,Podęcie uchwały w sprawie ustalenia diet radnych oraz zwrotu kosztów
podróży służbowych". Kto z Pan i Panów radnych jest za przyjęciem proponowanego wniosku,
proszę o podniesienie ręki? Przewodniczacv liczv ąłosv. 7 - za, kto jest przeciw - 8 głosów,
przeciw, kto się wstrzymał nie widzę, dziękuję, W takim razie stwierdzam, że rada odrzuciła
wniosek wójta Gminy Bralin w sprawie zmiany porządku obrad dzisiejszej sesji. Jeszcze tylko
jedno krótkie wyjaśnienie, w porządku obrad powinno znaleźc się sprawozdanie z działalności
Pana wójta, w dniu wczorajszym rozmawiałem z Panem wójtem i Pan wójt poinformował
mnie, że niestety nie będzie mógł dłuzszego czasu poświęcić na dzisiejszą sesję stąd, zresztą
na debacie środowej Pan wójt tez informował, żb odbywa się szkolenie WOKiSS-u, odebrałem
to, jako sugestię, ze być może nie być Pana wójta na dzisiejszej stąd brak tego punktu w
dzisiejszym porządku obrad. Szmer na sali. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku
obrad.

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
> Przewodniczący rady: Kolejnym punktem obrad jest przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przypominam, że projekty protokołu dostępne są do wglądu w biurze rady oraz na stronie BlP
Gminy Bralin. Na dzisiejszej sesji rada głosować będzie przyjęcie protokołu nr XlV z sesji odbytej
w dniu, proszę mi przypomnieć ... pvtanie do protokolanta,.. 9 września 2015 roku. Czy ktoś z Pań
i Panów radnych chciałby zgłosić jakieś uwagi bądź poprawki do treści protokołu?
Chwila oczekiwonio ze stronv przewodniczaceqo na ewentuolne uwaąi do protokołu. Nie widzę
jednocześnie informuję, że do projektu protokołu nie zgłoszono uwag i poprawek w związku z

powyzszym zarządzam głosowanie w sprawie przyjęcia projektu. Proszę o głosowanie poprzez
podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem protokołu nr XlV z sesji Rady
Gminy Bralin odbytej 9 września 2015 roku, proszę o podniesienie ręki.
Przewodniczacv liczv qłosv, L5 - za, kto jest przeciw - brak qłosów. kto się wstrzymał - brak
qłosow, Dziękuję stwierdzam, że rada przyjęła protokół nr XlV,

Pkt 4) Sprawozdania z prac Komisji Rady.
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> Przewodniczący rady: Kolejnym punktem porządku obrad jest sprawozdanie z prac komisji, Czy
ktoŚ z przewodniczących komisji chciałby złożyc sprawozdanie z prac komisji, Cheć zabrania qłosu
zosvonalizowoł przewodniczacv Komisii Oświatv. Kulturv, Zdrowia, Sportu Jacek Kuropka, Proszę
przewodniczący Komisji Oświaty Pan Jacek Kuropka.
> Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu Jacek Kuropka: Od ostatniej
Komisji OŚwiaty członkowie komisji spotkali się dwukrotnie. Pierwsze spotkanie z 16 września
rozpoczęliŚmy tutaj w sali posiedzeń w udziałem Pani skarbnik Grażyny Mosch, dokonała analizy
wykonania budżetu za l połrocze tego roku w części dotyczącej w części dotyczącej oświaty i na
koniec czerwca wykonanie budzetu kształtowało się na poziomie blisko 47Yo, ponadto Pani
skarbnik omówiła nam realizowane w latach 20t3 - 201_5 program ,,Przedszkolaki na start", w
dalszej części posiedzenia udaliśmy się do szkoły podstawowej i gimnazjum. Ponowne
posiedzenie komisji tym razem wyjazdowe miało miejsce 2]. września, rozpoczęło się w zespole
szkół w Nowej Wsi Ksiązęcej i kontynuowane było w przedszkolu w Bralinie. We wszystkich tych
placówkach spotkaliśmy się z dyrektorami szkol, rozmawialiśmy na temat bazy lokalowej,
wyposazenia szkoł, przedszkola, rozmawialiŚmy na temat organizacji świetlicy, opieki
Świetlicowej, pracy stołówki, problemów lokalowych, budowy sali gimnastycznej a takze
dokonanych remontach i tych, które są planowane. Kolejne posiedzenie komisji oświaty
planowane jest jeszcze w tym miesiącu, po 20 października.
> Przewodniczący rady: Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z przewodniczących komisji chciałby
złożyc sprawozdanie - o qłos poprosił przewodniczacv Komisii Rolnictwa, Melioracii iOchronv
Środowiska Piotr Twardowski - proszę Piotr Twardowski.
> Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Melioracji i Ochrony Środowiska Piotr Twardowski: Ja

tylko krótko informacyjnie chciałem podać, że od ostatniego posiedzenia sesji takie posiedzenie
komisji odbyło się raz było to w dniu 15 września 2015 roku, godz. 14.30 i najważniejszymi
punktami tego posiedzenia były takie punkty gdzie Pani Małgorzata Krzak z referatu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Komunalnej omówiła program oczyszczania kraju z azbestu na lata
2009-2032, przedstawiła ogólny zarys tego programu jak również stan aktualny zgłoszonych
powierzchni azbestu na terenie naszej gminy w kolejnym punkcie - wymieniam tylko te
najważniejsze - omówiona została kwestia akcji żniwnej, co uczynił Pan Stanisław 1ary starszy
doradca Wielkopolskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego na terenie Gminy Bralin a także
omówione zostały zasady szacowania szkod w uprawach dotkniętych suszą, co uczynił Pan Piotr
Piotrowski z referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej (prawidłowo: samodzielne
stonowisko do sprowi lnfrastrukturv Technicznei, Rolnictwa iMeliorocii), w dalszej części, jako
przewodniczący komisji dokonałem cen rynkowych żyta na przestrzeni ostatnich 3 lat itendencji
cenowych w bieżącym roku w nawiązaniu do naliczania wysokości podatku rolnego z reguły
gminy dążą do utrzymania stałych stawek z roku na rok, choć stanowi to wpływ do budżetu gminy
a decyzja nalezy i tak do rady gminy. W kolejnym punkcie również Pani Małgorzata Krzak
przedstawiła ekspertyzę dotyczącą kwalifikacji około 400 letniego dębu szypułkowego, jako
pomnika przyrody, który musi mieć nadaną nazwę, ostatecznie taki pomnik musi być podjęty
uchwałą rady gminy.
Tutaj zabrał głos równiez zastępca wójta Pan Robert Kieruzal informując, że można formułować
wnioski na przyszły rok budżetowy do wójta, mogą to czynić radni, komisje, §ołtysi, w
nieprzekraczalnym terminie do końca września. To wszystko.
> Przewodniczący rady: Dziękuję, czy jeszcze ktoś z przewodniczących komisji chciałby zabrac
głos? Nie widzę, czy w związku z tym czy ktoś obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
złozonych sprawozdań. Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszego porządku
obrad.
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Pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
> Przewodniczący rady: Punkt piąty podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcie kredytu
długoterminowego. Proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.

> Skarbnik: Uchwała nrXV/52/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 15 października 2015 sprawie:
zaciągnięcie kredytu długoterminowego.

Gmina na podstawie uchwały z dnia 30 stycznia 2015 roku w sprawie uchwały budżetowej na

20]-5 rok, gdzie zakładano w tej uchwale, ze częściowa spłata wcześniej zaciągniętych
kredytów i pozyczek zostanie sfinansowana przychodami z tytułu kredytów, w związku z tym
w celu realizacji uchwały budżetowej konieczne jest podjęcie tej uchwały.

Postanawia się zaciągnąć kredyt długoterminowy do kwoty 250.000,00 z|, czy to będzie 250
czy on w ogóle będzie zaciągnięty to wszystko zależy od sytuacji, jaka w grudniu, jak budzet
nasz będzie wyglądał w grudniu 2015 roku.

Kredyt zostanie przeznaczony na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pozyczek.

Spłata tego kredytu nastąpi w latach ż01"6 - 2020, źródłem spłaty kredytów będą wpływy z
tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i wpływy z tytułu podatków
lokalnych. Dziękuję,
> Przewodniczący rady: Dziękuję Pani skarbnik, czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź
uwagi do uzasadnienia? Proszę przewodniczący komisji budżetu radny Narękiewicz.

> Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Paweł Narękiewicz: Panie
przewodniczący Wysoka Rado, ja mam takie pytanie do zaciągania tych kredytów, bo to jest
już chyba któryś kredyt. Jako radny podejmuję taką decyzję nie pamiętam ile razy. Mam takie
pytanie czy ten kredyt musi być z wyprzedzeniem gdzieś w banku zg|aszany, jeśli on jest
potrzebny w grudniu czy my go musimy dzisiaj podejmować, czy jeszcze takie drugie pytanie,
czy po prostu, bo wiemy ile mamy zaciągniętych kredytów, czy one są uwzględniane, spłata
tych kredytów w budzecie, bo jeśli mamy w ciągu roku zaciągać kredyt na częściową spłatę
wcześniejszych kredytów to jest, no idziemy .,,

Wtracenie > Radna Zofia Garczarek: To już było omawiane na debacie.
> Paweł Narękiewicz: ... tak trochę w złym kierunku prawda?
> Tadeusz lwan: To było omawiane na debacie, dziesięć razy to samo.
> Przewodniczący rady: Proszę, proszę...

> Skarbnik: Na debacie przedsesyjnej ...

> Paweł Narękiewicz: Panie Tadziu nie było mnie na debacie a chciałbym wiedzieć, z tego, co
wiem takich pytań nie było zadawane.,.
> Skarbnik: To ja odpowiem na to pytanie ...

> Paweł Narękiewicz: Jeśli nie jest konieczne zebyśmy dzisiaj podejmowali uchwałę o tym
zaciągnięciu kredytu, który będzie potrzebny w grudniu. Być może nie będzie potrzebny.
> Skarbnik: Być może nie będzie potrzebny, ale ...

>Paweł Narękiewicz: No właśnie.

> Skarbnik: ... procedury żeby ten kredyt w ogóle zaciągnąc, to nie jest tylko uchwała rady, on
jest wpisany w budżecie, już był w styczniu 2015 roku, jak Państwo uchwalali budzet gminy
zeby o taki kredyt się starać musimy mieć - on jest w ogóle w Wieloletniej Prognozie
Finansowej, też był wpisany w styczniu żO1,5 - a żeby taki kredyt można zaciągnąc musimy
mieĆ opinię Regionalnej lzby Obrachunkowej, Opinię Regionalna lzba Obrachunkowa wystawi
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nam na podstawie uchwały, która dzisiaj będzie podjęta na podstawie uchwały budzetowej
gdzie on był wpisany i na podstawie naszego WPF - u,

Powiem tutaj jeszcze tylko, ze na koniec września zadłużenie gminy było 5.418.033,44 z|, tj,
ż7,1,0% w stosunku do naszych planowanych dochodów a mozemy zaciągać kredyty do6O%.
Na koniec 20].5 roku z uwzględnieniem tego kredytu 250.000,0Oz| zadłuzenie gminy będzie
wynosito kwotę 5.443.377,7O z| i to jest 27,23% a z roku na rok to zadłuzenie będzie się
zmniejszaĆ i na koniec np. 2016 roku będzie wynosiło 4.344,752,ż4 zł i tak jak mówię będzie
to z roku na rok coraz mniejsze. Robimy do tego jeszcze odrębnie prognozę spłaty długów,
robimy do tego planowane dochody, wydatki. To jest w budżecie zapisane, nie jest to jakieś,
że jego nie było. Cały czas to jest i cały czas jest brane pod uwagę. Cały budzet i cała spłata
zobowiązań do 2022 roku.
> Zastępca wójta: W momencie podejmowania uchwały budzetowej Państwo radni, już ten
kredyt podejmowaliście.
> Paweł Narękiewicz: Dziękuję bardzo.
> Przewodniczący rady: Czy ktoś ma jeszcze...

> Skarbnik: A jeszcze dodam tylko, ze bank nam, nie udzieli kredytu, jeśli nie będziemy mieć
opinii RlO a to wszystko trwa w czasie, dlatego musimy to teraz wysłać Regionalna ma znowu
miesiąc na wydanie opinii itd., itd. a to juz jest październik.

> Paweł Narękiewicz: Dziękuję.
> Przewodniczący rady: Czy ktoś z 1eszcze ma jakiś zapytania bądź uwagi do tego
uzasadnienia? Nie widzę w takim razie odczytam projekt uchwały,
przewodniczacv radv odczvtał zebronvm proiekt przedłożonei radnvm uchwałv w sprawie
zaciaaniecia kredvtu dłuaoterminoweqo.
Czy ktoś z Państwa ma jakieś zapytania, bądź uwagi do odczytanego projektu. Pragnę
zauważyĆ, że w podstawie prawnej nastąpiły pewne zmiany, ale jest to sugestia Pani mecenas.

Wtracenie > Skarbnik: Tekst jednolity się zmienił.
>Przewodniczący rady: ,., Ale podstawa prawna nie wpływa na treść merytoryczną samej
uchwały takze tutaj nie widzę potrzeby przegłosowywania tego, jako poprawek, Czy są jakieś
pytani a do projektu? Nie widzę. Wtakim razie zamykam dyskusję nad projektem izarządzam
głosowanie nad uchwa|ąnrXV/5ż/żOt.KtozPani Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?

Przewodniczacv przelicza qłosv. 1"5, kto jest, przeciw - 0, kto się wstrzymał - 0, Stwierdzam, że
Wysoka rada podjęła uchwałę nrXY/5ż/20t5.
Przechodzimy do kolejnego punktu.

Uchwała Nr XV/52/201-5 stonowi załocznik do ninieiszeqo protokołu.

Pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok.
> Przewodniczący rady: Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budzetowej na 2015 rok.

Proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.
> Skarbnik: Pismem Wojewody Wielkopolskiego zwiększono plan dotacji celowej o kwotę
3,470,00 z| z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu książek niebędących podręczn.ikami i

tutaj,. jako wkład własny przenoszę środki w kwocie 867,0O zł. Po dokonaniu korekty planu

dochodów budżetu Gminy w zakresie podatków lokalnych w wyniku kontroli przeprowadzonej
przez organ podatkowy zostały zwiększone wpływy do budżetu z tytułu podatku od
nieruchomości, natomiast zmniejszono dochody z tytułu podatku rolnego gdyż przyjęto,do
wyliczenia podatku cenę 1,q żyta w kwocie 59,90 zl, gdzie ostatecznie rada gminy obniżyła cenę
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1q żyta do kwoty 54,00 z|, Zwiększenie dochodów z tytułu podatków od środków
transportowych wynika z nowo nabytych środków transportowych.
Powyzsze zwiększenie dochodów w kwocie 55.200,00 z| przeznacza się na wydatki związane
utrzymaniem dzieci w przedszkolach niepublicznych i publicznych w związku ze wzrostem
iloŚci dzieci uczęszczających do przedszkoli w Kępnie. W dziale, jest to dział 80104 kwotę
9,000,00 zł przeznacza się na wynagrodzenia agencyjno -prowizyjne z tytułu podatków
lokalnych, kwotę 3.000,00 zl przeznacza się na utrzymanie psów w schronisku i kwotę 3.000,00
z| przeznacza się na wydatki związane z promocją gminy.
Ponadto dokonuje się przeniesień pomiędzy rozdziałami i paragrafamiw tym i kwotę 6.000,00
zł z przeznacza się na prowizję z tytułu opłat za wodę, w gospodarce nieruchomościami kwotę
20.000,00 zl ztytułu remontów przenosi się na zmianę do domów ludowych w związku z tym,
ze wynajmujemy DL stąd możemy sobie odliczyć podatek VAT, stąd musimy tam mieć
zaplanowane środki na wydatki remontowe.
Dotację dla Powiatu Kępińskiego w kwocie 10.000,00 zł, ostatnio ją zwiększaliśmy o 10.000,00
zł ona nie pójdzie do powiatu, powiat dostanie tylko 50.000,0O zł, stąd zabieramy ją z
powrotem i Środki, które pozostają na planach zagospodarowania przestrzennego
przeznaczamy na czyszczenie kanalizacji oraz transportu ścieków do Kępna.
W zadaniu inwestycyjnym zakup gruntu pod budowę hali sportowej zmniejsza się ten
wydatek, zakup o kwotę 25.000,00 zł i przeznacza się na wydatki związane z zadaniem
dotyczącym zakupu gruntu przeznaczonego pod budowę gminnego przedszkola jest to
zamiana zparafią, o czym tu już mówiliśmy (7 poździernika podczas posiedzenia połaczonvch
komisii stałvch). Porozumienie wstępne jest z parafią na kwotę 22.0O0,0O z|, do tego koszty
notarialne stąd przeniesienie 25.000,00 zł i w dziele gospodarki kwotę 1_.000,00 z| przeznacza
się na wynagrodzenia prowizyjne z tytułu gospodarki odpadania zwiększenie. W dziale
wyborów do Sejmu i Senatu tam zmniejszenie, poniewaz operatorami będą pracownicy
urzędu gminy, poniewaz operator jak jest pracownikiem to musi mieć odprowadzone składki
ZUS, planowaliŚmy, że będą to osoby obce, okazuje się, że będą to pracownicy stąd jest ta
zmiana i na podstawie pisma Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej dokonuje się
korekty planu wydatków z przeznaczeniem na usługi opiekuńcze na osobami starszymi w
związku ze wzrostem zapotrzebowania na tego rodzaju usługi. Dziękuję.
> Przewodniczący rady: Dziękuję. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Proszę radny Marek Markiewicz.
> Marek Markiewicz: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, mam uwagę tutajdo działu 9260t
§ 6060, proponuje, aby znaleźć jakieś inne źródła finansowania chodzi o to zabranie tej
gotówki 25.000,00 z| z działu - budowa hali sportowej, gdyż jest to sprzeczne z naszym
wnioskiem złozonym w Strategii Rozwoju Gminy, chodzi o budowę hali sportowej nie
chciałbym, żeby zaistniała taka sytuacja, że będzie możliwość budowy hali i okaże się, że na
koncie budowy hali mamy coraz mniej pieniążków, ktoś moze nam to zarzucic a wiadomo jest,
my, jako klub radnych ,,Razem" też jesteśmy za budową hali sportowej i chciałbym żeby
znaleźć inne źródła finansowania, Dziękuję,
> Skarbnik: Mogę?
> Przewodniczący rady: Proszę, Pani skarbnik, oczywiście.
> Skarbnik: Powiem tak, ze budżet jest jednoroczny, zamyka się 31 grudnia i nie przechodzi.
Te Środki, które pozostaną idą w nadwyżkę budżetową - a te środki z tego, co mi wiadomo tak,
nie zostaną wydane i tak nie zostaną wydane, bo z tego nic się nie dzieje, tam.
> Zastępca wójta: Z informacji, które mamy nie są powiedzmy sobie szczerze na tyle dla,nas
dobre, żebyŚmy w tym roku, powiedzmy sobie szczerze pozyskać dany grunt, więc z drugiej
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strony szeroko na ten temat rozmawialiśmy na debacie, nie wiem czy Pan radny był na
debacie.., (WtracenieTadeusz lwan: Wyszedł wtedyl) ... ale tam wszystko było szczegółowo,
dlaczego taki jest zamysł pozyskania z tego paragrafu środków, mamy świadomość, że te
sPrawy sądowe w tym roku się nie rozstrzygną na naszą korzyść, będzie to prawdopodobnie
w roku 20L6 i dlatego te środki, które są tam środkami wolnymi, przeznaczamy na coś, co
moŻemy w najbliższym czasie juz skonsumować, czyli przejęcie działki pod ewentualne
przedszkole. Taka tylko iwyłącznie jest tutaj, takie jest uzasadnienie tego, tej zmiany w
budzecie ito wszystko. Chyba, że Panowie chcecie być, no nie chcecie, aby pozyskać ten grunt,
w tym momencie na przedszkole, to już jest Państwa decyzja. A jeżeli macie Państwo inne
możliwości to proszę wskazać, który paragraf obciązyć tą kwotą.
> Skarbnik: Na dzień dzisiejszy to ja tylko analizując budzet to jest 1,5 październik, to gdzie mi
trudno podnieść dochody, znaczy łatwo jest podnieść dochody, ale nie ma wykonania, a po
wydatkach to tylko tam, gdzie wiem, ze nie zostaną wykonane, bo gdzie zostaną wykonane to
nie mogę zmniejszyć wykonania wydatków.
> Przewodniczący rady: Proszę Pan radny Markiewicz.
> Marek Markiewicz: Wysoka Rado mimo wszystko jednak upieram się o to żeby znaleźć inne
Źrod|a finansowania tego zadania, nie jestem przeciw budowie przedszkola wręcz przeciwnie,
teŻ jestem za tym, ze jeśli jest możliwość pozyskiwania jakiś tam gruntów, jestem też zatym,
ale nie chciałbym żeby w przyszłości ktoś nam zarzucił, że jesteście za budową hali a
pozbywacie się pieniążków, które są na tym koncie to troszeczkę jest sprzeczne.
Nakłado sie na siebie kilka wvpowiedzi i ich treść iest niezrozumioła,
> Zastępca wójta: Proszę Państwa my nie likwidujemy tego paragrafu na zakup gruntu pod
budowę hali sportowej, my nie likwidujemy tego paragrafu on cały czas jest i środki na nim
będą.
> Skarbnik: Zmniejszamy tylko.
> Zastępca wójta: Zmniejszamy tylko, bo potrzebujemy uzupełnić inne środki, takze nie wiem,
jaka jest tutaj Państwa obiekcja, ale .., no nie wiem rozmawialiśmy wcześniej na debacie
mówiliŚmy, jakie są ewentualnie przewidywania związane z postępowaniem sądowym na
pozyskanie tego gruntu, rozstrzygniecie tego sporu pomiędzy nami i sąsiadami i to wszystko.
Wiemy jak sądy działają nie chcę tutaj ,..

> Skarbnik: Jeśli pozyskamy grunt, to tak musimy za niego zapłacić.
> Marek Markiewicz: Oczywiście.
> Skarbnik: Te środki będą tam musiały wrócić z powrotem. Budżet 31_ grudnia się zamknie i

nie będzie już tego, jeśli my do budzetu nie wprowadzimy tego ponownie bądź z nadwyzki nie
wprowadzimy no to tego nie będzie.
> Zastępca wójt: l wtedy nie ma czy ktoś chce czy nie chce, bo po prosty nie będzie.
> Skarbnik: Nie przechodzi to na kolejny rok, budżet się zamyka, jest jednoroczny,
> Zastępca wójta: Państwo będziecie musieli nowy budżet uchwalić, z tą propozycją, z tym
paragrafem na ewentualną tutaj, zakup ,,.

> Skarbnik: Te środki, które zostaną to pójdą w nadwyżkę, z nadwyzki, na co zostaną
podzielone, trudno dzisiaj mówić.
> Przewodniczący rady: Dziękuję. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
projektu, przepraszam do uzasadnienia? Nie widzę w związku z tym czytam projekt uchwały.
Przewodniczacv rodv odczvtał zebranvm proiekt uchwołv. po czvm przvstapił do ałosowonia
nad przvieciem uchwałv.
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Czy ktoś ma jakieś uwagi, bądź zapytania do odczytanego projektu? Nie widzę, w związku z

powyższym zamykam dyskusję i zarządzam głosowanie nad projektem uchwaty nr

xv/53/2oL5.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczacv przelicza ołosv. 9 - (za), kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał,
przepraszam - 4 głosy wstrzymujące, 1 przeciw. Proszę podliczyć czy zgadza się liczba radnych?
> Tadeusz lwan: Nie zgadza się.
> Przewodniczący rady: Nie zgadza się o jeden głos, przepraszam...
>Paweł Narękiewicz:9 - za, I - przecie, 4 - wstrzymujące to jest dobrze.

po przeprowadzonvm qłosowaniu na sali zapanowało poruszenie spowodowane wvnikiem
qłosowania nieodzwierciedlaiacvm rzeczvwistei liczbv radnvch obecnvch no soli (15 '' 5l.
zauważvć należv. że nikt z radnvch nie opuścił soli obrad. przed ani w trakcie qłosowonio. wobec
czeqo oddanvch ąłosów winno bvć 15,
> Przewodniczący rady: Przepraszam/ mogło się tak zdarzyc, że z racji tej, Pan Leszek jest tak
blisko mnie, nie zwróciłem uwagi. Mam wątpliwości czy mogę zarządzic ponowne głosowanie?
Szum na sali. Mam pytanie do Pana sekretarza czy Pan uwaza/ że mogę ponowić w związku z

błęd nym przeliczen iem głosów ponowić głosowa n ie?
> Sekretarz: Szanowni Państwo, nie prowadzę obsługi prawnej biura rady gminy i Państwa, nie
chciałbym się wypowiadać w tej sprawie, mogę być nieprecyzyjny albo źle zrozumiany, dziękuję.
> Przewodniczący rady: W związku z błędem, prawdopodobnie spowodowanym moim błędnym
przeliczeniem, proponuję, aby nastąpiła reasumpcja głosowania i po raz kolejny proszę radnych
o głosowanie nad projektem uchwały nrXY/53/2015, proszę, kto z Pań i Panów radnych jest za
przyjęciem uchwały? Przewodniczacv ponownie przelicza ałosv w trokcie liczenia upomina
radnvch w kwestiach technicznvch dotvczacvch ałosowania i ieszcze raz liczv qłosv,

9, - za, kto jest przeciw, - 1- przeciw, kto się wstrzymał - (4). Wvnik ąłosowania powtórzvł sie w
qłosowaniu udział wzieło 14/1-5 radnvch. Prawdopodobnie jeden z radnych nie wziął udziału w
głosowaniu, 4 głosy wstrzymujące.
> Leszek Głąb: 5 bo jak nie brał to się wstrzymał.
> Przewodniczący rady: Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nr XV /53l20I5.
Przechodzimy do kolejnego punktu obrad.

Uchwała Nr XV/53 Ą1-5 stonowi załacznik do ninieiszeąo protokołu.

Pkt 7} Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr lV IL9|2015 Rady Gminy Bralin z dnia 30
stycznia 2015 r.: w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów,
wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso.

> Przewodniczący rady: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr lV /L9/2015 Rady Gminy
Bralin z dnia 30 stycznia 2015 r.: w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów, wyznaczenia
inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. Proszę czy ktoś chciałby zlożyc, chociaż
jakieś krótkie uzasadnienie, żeby była jasność, czego to dotyczy.
> Skarbnik: Zmiany nazwiska Pani sołtys a z tego względu, ze inkasenci w uchwale muszą być
wpisani z imienia i nazwiska, stąd zmiana uchwały.
> Przewodniczący rady: Dziękuję. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
przedstawionego uzasadnienia? Nie widzę w takim razie odczytam projekt uchwały.
Przewodniczocv radv odczvtał zebranvm proiekt uchwałv. Czy ktoś z obecnych ma jakieś
zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu uchwały? Nie widzę, dziękuję w takim razie
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zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwa łąnr XY/54l2oL5.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczacv przelicza ałosv. 15-za, kto jest, przeciw - 0, kto się wstrzymał - 0. Stwierdzam,
że Wysoka Rada podjęła uchwałę nr XY/5a/2OL5.
Przechodzimy do punktu ósmego.

Uchwała Nr XV -4'-n15 stonowi załacznik do ninieiszeao protokołu.

Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie: określenia szczegółowych warunków przyznawania i

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób zzaburzeniami psychicznymiświadczone
przez Gminny OŚrodek Pomocy Społecznej w Bralin!e, a także szczegółowych warunków
częŚciowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.

> Przewodniczący rady: Podjęcie uchwały w sprawie: określenia szczegółowych warunków
przyznawania iodpłatności za usługi opiekuńcze ispecjalistyczne usługi opiekuńcze z
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi
Świadczone przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bralinie, a także szczegółowych
warunków częŚciowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.
Proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały. Proszę bardzo.
> Kierownik GOPS Justyna Śwlerczyńska: Zgodnie z art. L7 ust. ]. pkt 11 ustawy z dnia 12
marca 2004 r. o pomocy społecznej do zadań wysłanych gminy o charakterze obowiązkowym
należy: organizowanie i świadczenie usług opiekuńczych, w tym specjalistycznych usług
opiekuńczych, w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych
dla osób z zaburzeniami psychicznymi.
W myŚl art. 50 ust. 6 ustawy Rada Gminy, określa w drodze uchwały, szczegółowe warunki
przyznawania iodpłatności za usługi opiekuńcze ispecjalistyczne usługi opiekuńcze, z

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz
szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich
pobierania.
Przedstawiona uchwała zawiera w sobie wszystkie warunki zawarte w art. 50 ust 6 ustawy o
pomocy społecznej, co umożliwi osobom potrzebującym uzyskanie w/w formy pomocy.
> Przewodniczący rady: Dziękuję. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Nie widzę, odczytam projekt uchwały.
Przewodniczacv radv odczvtał zebranvm proiekt uchwałv, Czy ktoś z obecnych ma jakieś
zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Nie widzę, zamykam dyskusję nad projektem
i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XV/55 /2015.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczacv przeliczo ąłosv. !5 -zo, kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie widzę.
Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXY/55/20L5.

Uchwała Nr XV ą/2015 stonowi załacznik do ninieiszeąo protokołu.

Pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok.
> Przewodniczący rady: Punkt 9 porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek
podatku od nieruchomości na 20],6 rok. Proszę o uzasadnienie.
> Skarbnik: Wysokość stawek została ogłoszona w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 5

sierpnia 2015 roku, opublikowana w Monitorze Polskim 19 sierpnia 2015 roku pod pozycją735,
Co mogę dodać ze swojej strony. Zgodnie z tym obwieszczeniem gdzie są podane górne stawki i

od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej ze względu na sposób
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zakwalifikowania ewidencji gruntów i budynków to jest kwota' o,B9 zł od m2, pod wodami

powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników

sztucznych 4,58 zł od ] ha, od gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej

statutowej działalności pożytku publiczneg o przezorganizacje pożytku publiczneg o 0,47 zł za m2,

od budynków i części mieszkalnych 0,75 zł za m 2, od budynków związanych z prowadzeniem

działalności gospodarc zej orazod budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie

działalności gospodarc r"iZZ,aO zł za mż _ ja czytam te stawki, które są w Monitorze Polskim, nie

te, które są obecnie u nas w 20[5 roku - od budynków i części zajętych na prowadzenie

działalnościgospodarczejw zakresie obrotu kwalifikowanym materiatem siewnym ]_0,68 ztzam2,

od budynków i części związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń 4,65 zl za mŻ, od

budynków i części pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności

pożytku publiczneg o prze:organizacje pozytku publiczneg o 7 ,68 zl za m2 i od budowli 2%,

Dodam do tego, że dochody uzyskiwane z tego tytułu - mogę czYtac PozYcjami, nie tak jak

Państwo macie tutaj - budynków mieszkalnych wptyw do budżetu to jest kwota L04,7L6,tżzl,

od budynków związanych z działalnością gospodarcz ą 1,.652.867,7O zl pozostałe budynki to jest

196.909,4g zł, budowle związane działalnością gospodarczą to jest te ż%o, to jest kwota

858.766,3ż zł, grunty związane z działalnością gospodarczą 347,8gg,B7 zł, grunty pozostałe

4ż8,32t,6żzł, świadczenia zdrowotne 1.175,14 zł i obrót materiałem siewnYm 3-,674,00 zł, ogólnY

wpływ do budżetu razem podatku od nieruchomości to jest kwota 3.592.330, 35 zł do tego

dodam jeszcze, że planowany roczny wskaźnik inflacji przyjęty do budzetu państwa jest podany,

jaki mamy przyjmować do projektu budżetu na 20]_6 rok to jest I,7%, A jak te stawki będą

wyglądały no to ja nie wiem czy będą ..., tutaj jeszcze tak w tych dwoch przypadkach gdzie, mamy

od iych związanych z działalnością leczniczą i pozostałych objętych materiałem siewnYm to tutaj

uważam, Że powinny być maksymalne, bo mamy niskie dochody a wszystko to jak obniżamy re

podatkito automatycznie obniżają nam subwencję. w tym roku skutki obniżenia górnych stawek

podatku, podatku od nieruchomości od osób fizycznych tj. kwota ż56.276,59 zł i Podatku od osób

prawnych 70.8L8,B7 z|.

> Przewodniczący rady: Dziękuję

czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do uzasadnienia? Nie widzę, w związku z

powyższym odczytam projekt uchwały. Przewodniczacv radv odczvtał zebranvm lroiekt
'uchwałv. 

Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu?

skarbnik: Mogę zapytać tylko tak teraz czytam to i porównuję do uchwały, która obowiązuje

w tej chwili w 2015 roku to znaczy, że te stawki nie zostały podniesione, nawet o wskaźnik

inflacji, tak? Dobrze to rozumiem, zostały na poziomie tego roku?

> przewodniczący rady: Tak, takie były ustalenia podjęte na debacie.

> Skarbnik: Dobrze, dziękuję bardzo.
> Wójt:
powrocił woit.l Takie były ustalenia nie wydaje mi się,

> Jacek Kuropka: O jeden grosz.

> Kazimiera Kupczak: O inflację.
> Wójt: Było o procent inflacji, wyliczone było, że to tam jest o jeden grosz w niektórych

pozycjach, a w niektórych stosujemy maksymalne stawki ze względu na to, że nie mańy takich

podatników.
> Przewodniczący rady: Czy ktoś jeszcze ma jakieś uwagi bądź zapytania do projektu?

Zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XV/56 /ż075,.

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
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Przewodniczacv przelicza qłosv. L0 -za,kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał- 5 głosów.
Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXY/56/2015.

Uchwała Nr XV'ą6 ''n15 stanowi załacznik do ninieiszeqo protokołu.
Proponuję 10 minut przerwy.
Po przerwie:

Pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.
> Przewodniczący rady: Punkt 10 porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia
pomnika przyrody. Proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.
> Małgorzata Krzak !nspektor w referacie Ochrony Środowlska i Gospodarki Komuna!nej: Może
ja kilka słów powiem? Kwestia ustanowienia dębu pomnikiem przyrody w miejscowości Chojęcin
- Parcele była zainicjowana przez mieszkańca a jednocześnie radnego obecnego Pana Leszka
Głąba, który wstępnie przedstawił tę sprawę na komisji rolnictwa i ochrony środowiska, spotkata
się ona z aprobatą, pozytywnym oddźwiękiem stąd tutaj przystąpiliśmy do procedury
ustanowienia tejformy ochrony przyrody. Po zleceniu specjaliście, arborysta Pan Jerzy Stolarczyk
przygotował specjalną opinię dendrologiczną, w której jakby potwierdził celowość i zasadność
ustanowienia tego dębu pomnikiem przyrody projekt rej uchwały został przesłany do Generalnej
Dyrekcji Ochrony Środowiska w Poznaniu itutaj pismem zostało to pozytywnie uzgodnionezż6
wrzeŚnia, stąd przedstawiany projekt uchwały. Drzewo jest wiekowe, lokalizacja tez jest myślę,
ze sugerująca zasadność ustanowienia pomnikiem przyrody, przy dawnym pałacyku, przy zespole
parkowym dworkowym, stąd ze względów jak i przyrodniczych i historycznych jak najbardziej
drzewo mozna uznac za formę ochrony przyrody. Dziękuję.
> Przewodniczący rady: Dziękuję. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Nie widzę, w takim razie odczytam projekt uchwały. Przewodniczacv radv
odczvtoł zebranvm proiekt uchwałv. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
odczytanego projektu? Nie widzę, w związku z powyższym zamykam dyskusję nad projektem
i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XY /57 l20L5.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczącv przelicza qłosv. 1,5 -za, kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie widzę.
Stwierdzam, ze Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXY/57/żO1,5.

Uchwała Nr XV -7 /^Ą15 stonowi załącznik do ninieiszeqo protokołu.

Pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pie!ęgnacyjnych pomnika
przyrody gatunku dąb szypułkowy.

> Przewodniczący rady: Przechodzimy do punktu 11 porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie
przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody gatunku dąb szypułkowy. Proszę
również o uzasadnienie.
> Małgorzata Krzak: Mieszkańcy ulicy Leśnej a dokładnie Leśna 9 zg|aszają, już ponownie zresztą,
kwestie obaw dla budynku mieszkalnego ze strony dębów, które znajdują się przy ulicy Leśnej a
stanowią pomniki przyrody. Jedna z mieszkanek zamierza wymianę pokrycia dachowego a

potęzny konar faktycznie znajduje się nad jej posesją i sięga do tego budynku, dachu. Jeżeli
chcemy robić jakiekolwiek zabiegi pielęgnacyjne w obrębie pomników przyrody, to.musi być
stosowna uchwała, poniewaz organem właściwym do ustanawiania tych form jest rada gminy.
Wprawdzie te pomniki przyrody w okolicach ulicy Leśnej były ustanowione bardzo dawno temu,
bo jeszcze w 1"958 roku bodajże i wtedy inne...
Wtrącenie > Wójt: Wojewódzka Rada Narodowa.
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> Małgorzata Krzak: ... tak były wtedy inne przepisy aczkolwiek myślę, ze docelowo będziemy
musieli - Państwo też zastanowić się nad podjęciem uchwały nowej, juz rady gminy nad jakby
wznowienia tej formy ochrony przyrody albowiem, tam jedno z drzew jest juz około ].5 lat temu
wycięte ze względu, że stwarzało zagrozenie bezpieczeństwa było suche a do tej pory nie zostało
to wycofane z rejestru form ochrony przyrody. Stąd konieczność podjęcia tej uchwały, aby
przynajmniej zabezpieczyć ten budynek mieszkalny najbliższy, a co do pozostałych tych dębów,
bo nie tylko ten jeden, ale pozostałe tez wymagają wykonania zabiegów pielęgnacyjnych
aczkolwiek tutaj wymagałoby to sprawdzenia tego stanu, zdrowotnego stanu, ewentualnej
statyki tych drzew przez arborystę przez specjalistę, który zajmuje się drzewami na razie jest
propozycja uchwały jednego konkretnego drzewa, które bezpośrednio zagraża tutaj
bezpieczeństwu są obawy mieszkanki, ale żeby wykonać, zlecić taką usługę musi być uchwała
rady gminy.
> Przewodniczący rady: Dziękuję. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Nie widzę, w związku z tym odczytam projekt uchwały. Przewodniczacv radv
odczvtał zebranvm proiekt uchwałv. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
odczytanego projektu? Nie widzę, w związku z powyższym zamykam dyskusję nad projektem
i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XV/58l20I5,
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczacv przeliczo qłosv. t5 :zg, kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie widzę.
Stwierdzam, ze Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXY/58/2015.

Uchwała Nr XV -8 ą15 stanowi załacznik do ninieiszeąo protokołu.

Pkt 12) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu d!a członków ochotniczej
straży pożarnej.

> Przewodniczący rady: Punkt Lż porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie ustalenia
wysokoŚci ekwiwalentu dla członków ochotniczej strazy pozarnej. Proszę o przedstawienie
uzasadnienia.
> Wójt: Jak na debacie,
> Przewodniczący rady: Czy Pan wójt zechce udzielić uzasadnienia w związku z tym, że
uzasadnienie dotego projektu nie jest podpisane, nie wiem, kto jest autorem tego projektu. Pan
wójt, jako kierownik urzędu powinien kogoś wyznaczyć bądź uzasadnić.
> WÓjt: Szanowni Państwo jak na debacie, wpłynęło do nas pismo od OSP proszące o
przeanalizowanie stawki diety dla strażaków ochotników, propozycja została wysunięta projekt
złożony, więc, Państwa decyzja do tej pory było o ile się nie mylę ]"].,00 zł w tej chwili
proponujemy kwotę ]"5,00 zł dla strażaków ochotników wyjeżdżających do akcji, tak jak to jest
napisane, czyli identycznie jak na debacie.
> Przewodniczący rady: Dziękuję za uzasadnienie czy są jakieś pytania do uzasadnienia, w
związku z powyższym odczytam projekt uchwały.
Przewodniczacv radv odczvtał zebranvm proiekt uchwołv, Czy ktoś z obecnych ma jakieś
zapytania bądŹ uwagi do odczytanego projektu? Nie widzę, zamykam dyskusję nad projektem
i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XV/59l20L5.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczocv przeliczo qłosv. 15 -zo, kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie widzę.
Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXY/59/2OI5.

aehyała Nr xv/ss/2015 st
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Pkt 13) Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad otrzymywania diet oraz zwrotu kosztów
podróży służbowych przysługujących sołtysom wsi z terenu Gminy BraIin.

> Przewodniczący rady: Punkt 13 porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad
otrzymywania diet oraz zwrotu kosztów podrózy służbowych przysługujących sołtysom wsi z

terenu Gminy Bralin, Równiez proszę o uzasadnienie.
> Wójt: Panie przewodniczący jak na debacie.
> Przewodniczący rady: Dziękuję w takim razie na przyszłość moja uwaga do Pana, Panie
wójcie żeby uzasadnieni a były podpisywane tak abym wiedział, kto jest autorem projektów
uchwał. Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania do przedstawionego przez Pana wójta
uzasadnienia? Nie widzę, w związku z powyzszym odczytam projekt uchwały. Przewodniczacv
rodv odczvtał zebranvm proiekt uchwałv. Czy ktoś z obecnych ma jakieś uwagi bądź zapytania
do odczytanego projektu? Nie widzę w związku z tym zamykam dyskusję nad projektem i

zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XV/60l20t5.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczącv przelicza ałosv. 15 -za, kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie widzę"
Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXY/60/ż01,5.

Uchwała Nr XV/60 '-n15 stanowi zołocznik do ninieiszeqo protokołu.

Pkt 14} Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.
>Przewodniczący rady: Punkt 1,4 porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na ustanowienie służebności przesyłu. Bardzo proszę o uzasadnienie do projektu.
> Karolina Drop lnspektor w Referacie Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: Szanowni Państwo
działki objęte niniejszą uchwałą są własnością Gminy Bralin i stanowią drogi wewnętrzne. Trzy
firmy wystąpiły z wnioskiem o wyrazenie zgody na umieszczenie w tych działkach urządzeń
niezwiązanych z funkcjonowaniem drogi, były to firmy dwie, które budowały światłowód i jedna
firma energetyczna. Zuwagi, ze są to drogiwewnętrzne nie publiczne my, jako organ, wójt Gminy
Bralin nie może wydać decyzji na umieszczenie urządzenia w pasie drogowym dróg publicznych,
zatem są później dwie drogi, które moglibyśmy ewentualnie, w formie, których moglibyśmy
wydać zgody na umieszczenie tych urządzeń, albo byłaby to umowa dzierżawy, ale my umowy
dzierżawmy mozemy podpisać tylko na okres maksymalnie 3 lat w drodze bezprzetargowej,
drugą z mozliwości ustanowienie służebności przesyłu. Z uwagi na to, że te firmy nie są
zainteresowane podpisywaniem umów, co trzy lata, tak naprawdę odnawianiem tych umów.
Wystąpiły później do nas ponownie z wnioskiem o ustanowieniem służebnością przesyłu. Ta

uchwała właśnie tutaj wskazuje te nieruchomości. Ta uchwała rózni się od uchwały, która była
przedstawiona tydzień temu na debacie, gdyż w międzyczasie tez wpłynął wniosek Energii
Operator o ustanowienie służebności na 4 działkach, które są wymienione w ust,, 4 więc do treŚci
uchwaly są dodane te 4 działki w międzyczasie konsultowaliśmy się z notariuszem odnośnie
ewentualnej słuzebności przesyłu na działce, która jest w użytkowaniu wieczystym Państwa
Kubackich, tą drogę utrzymują Państwo Kubaccy, dlatego też nie byliśmy do końca przekonani
czy my możemy ustanowić służebność na tej nieruchomości, po konsultacjach z notariuszem
uzyskaliśmy potwierdzenie, że my, jako właściciel nie musimy tej słuzebnoŚci ustalać moze to
zrobić uzytkownik wieczysty nieruchomości, więc ta działka Państwa Kubackich została tutaj z tej

uchwały usunięta ...

Wtracenie > Wójt: W stosunku do tego, co było na debacie.
> Karolina Drop: Tak. W stosunku do tego, co było na debacie,
Wtracenie > Wójt: Stąd tez Pani Karolina przedstawia.
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> Karolina Drop: Tak, i służebność dla firmy Energa Operator w związku w ich wnioskiem, że chcą
mieć na czas nieokreślony jest tutaj wskazane, żeby była na czas nieokreślony. Natomiast, jeŚli

idzie o te dwie firmy, które budowały światłowód jedna firma się nie do końca określiła czy chce
mieć to na czas nieokreślony czy na czas określony, więc tu dajemy im możliwość jeszcze wyboru
jak będziemy podpisywać umowę w formie aktu notarialnego, więc albo 20 lat albo czas
nieokreślony, jeśli chodzi o światłowody, jeśli chodzi o energetykę, tutaj to czas nieokreślony.
Dziękuję.
> Przewodniczący rady: Dziękuję czy ktoś ma jakieś zapytania bądź uwagi do uzasadnienia? Nie
widzę, w związku z tym czytam projekt uchwały.
Przewodniczacv radv odczvtał zebronvm proiekt uchwołv. Czy ktoś ma jakieś zapytania bądź
uwagi do odczytanego projektu? O ąłos poprosił rodnv Paweł Narekiewicz. Bardzo proszę
radny Paweł Narękiewicz.
> Paweł Narękiewicz: Ja mam pytanie, poniewaz tutaj w punkcie 3 i 4 podane są dwa numery
działek ijedna księga wieczysta, one są wpisane w jednej księdze wieczystej?
> Karolina Drop: Tak, jest taka mozliwość żeby w jednej księdze wieczystej jest wypisanych
kilka działek,...
> Wójt: kilkanaście, kilkadziesiąt, kilkaset.
> Karolina Drop: ... są przypadki, ze działki nie mają księgi wieczystej, więc przy okazji
ustanawiania służebności księga wieczysta będzie załozona.
> Paweł Narękiewicz: Dobrze, dziękuję.
> Przewodniczący rady: Czy ktoś jeszcze ma jakieś zapytania, Nie widzę, w związku z
powyższym zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr
xv l61,/żo]5.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczacv przelicza ałosv. 15 -zo, kto jest p rzeciw - nie widzę, kto się wstrzym ał - nie widzę.
Stwierdzam, ze Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXY/61,/20L5.

Uchwało Nr XV 1 ą1-5 stanowi z.ołacznik do ninieiszeąo protokołu.

Pkt 15) Podjęcie uchwały w sprawie ustaIenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin.
> Przewodniczący rady: Kolejnym punktem dzisiejszego porządku obrad jest punkt 1_5

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin.
W związku ztym, projekt podpisany przez przewodniczącego klubu radnych ,,Razem dla Gminy
Bralin", bardzo proszę o przedstawienie uzasadnienia.
> Marek Markiewicz: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, uzasadnienie, zgodnie z art. 18 pkt
2 ustawy o samorządzie do wyłącznej kompetencji rady nalezy ustalenie wynagrodzenia wójta.
Rada ustala wynagrodzenie miesięczne wójta w oparciu o warunki i sposób wynagradzania
pracowników samorządowych zatrudnionych na podstawie wyboru, określone w
rozporządzeniu Rady Ministrów w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych.
Klub radnych Gminy Bralin, przewodniczący klubu Marek Markiewicz.
> Przewodniczący rady: Czy ktoś ma jakieś zapytania bądź uwagi do uzasadnienia. Nie widzę.
O ałos poprosił radnv Leszek Głob.
> Leszek Głąb: Ja mam jedną.
> Przewodniczący rady: Tak, proszę.
> leszek Głąb: Ale to niekoniecznie do samego uzasadnienia, natomiast do samejtej uchwały.
Skoro podpisuje się uzasadnienie, przewodniczący klubu radnych ,,Razem dla Gminy Bralin",
to wydaje mi się, ze to jest wniosek tego klubu o wprowadzenie pod obrady. Ja nie widzę tego
wniosku przy tym, tylko uzasadnienie to, dlaczego jak to jest - ja tak domniemywam, bo
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trudno mi powiedzieć czyj to jest wniosek tylko po tym, kto podpisał, natomiast wydaje mi się,
żeby to wprowadzać z wniosku tego klubu, jakiś wniosek powinien być załączony do tego
żebym ja wiedział.
> Przewodniczący rady: Dziękuję za uwagi, przypomnę, że inicjatywę uchwałodawczą mają
zarówno Pan wójt, radni, jak i kluby radnych oraz komisje stałe rady. Czy ktoś jeszcze z

obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do uzasadnienia. Leszek Głqb zasvqnalizował cheć
zabrania ałosu.
> Leszek Głąb: Jeszcze jedno pytanie.
> Przewodniczący rady: Proszę.
> Leszek Głąb: Kiedy to zostało złożone? Ten projekt, dokładnie.
> Przewodniczący rady: Projekt uchwały, który został odczytany został złożony w dniu 7

października 2015 roku.
> Leszek Głąb: Czyli na debatę nie mógł być wprowadzony, tak?
> Przewodniczący rady: Został złożony po debacie . Czy jeszcze jakieś pytania do uzasadnienia?
Nie widzę. Odczytam projekt uchwały.
> Leszek Głąb: Jeszcze jedno pytanie mi się nasunęło, jaka przyczyna była wprowadzenia tego
pod obrady, w ogóle ten projekt, bo dla mnie nie podjęcie w odpowiednim terminie,
odpowiedniej uchwały równa się z tym, że nie podjęcie decyzji jest decyzją, taka czy inną
decyzją, czyli ze uchwały nie było to decyzja została i tak podjęta, czyli zostaje wszystko po
staremu. Jaka jest przyczyna, ze nagle zmieniamy w tej chwili, w tak nagłym trybie, no
wprowadzamy to, ze dzień wcześniej, dzien poźniej już jest to wprowadzone pod obrady,
czemu na tej sesji?
O qłos poprosił rodnv Morek Morkiewicz.:
> Marek Markiewicz: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, stanowisko naszego klubu w
kwestii uposazenia wójta Gminy Bralin, jest niezmienne od 10 miesięcy, Mając na uwadze
sytuację finansową gminy, stopę zadłuzenia oraz czekające nas dwumilionowe inwestycje to
jest budowa hali sportowej i przedszkola, za którymi będziemy obstawać nie widzimy
racjonalnego wytłumaczenia dla faktu wydawania z budżetu pieniędzy na dwa etaty: wójta i

zastępcy. Ustawa o samorządzie gminnym przewiduje etat zastępcy wójta w gminach do
20.000 mieszkańców, u nas ledwo jest niecate 6 tysięcy mieszkańców. Wydatki na

administrację w naszej gminie, w przeliczeniu na jednego mieszkańca są największe w
powiecie, Są to oficjalne dane, opublikowane na stronach internetowych urzędów gmin. W
żadnej gminie taka sytuacja jak u nas nie ma miejsca. Mówiliśmy już na początku kadencji,
niestety Pan wójt zbagatelizował nasze uwagi, dlatego dzisiaj nie będziemy już podejmowali
dyskusji na ten temat i uważamy naszą propozycję za uzasadnioną i ostateczną. Dziękuję.
> Przewodniczący rady: Dziękuję.
Rodno Aldona Głab poprosiła o qłos.

> Radna Aldona Głąb: Ja mam jeszcze taką uwagę, mogę?
> Przewodniczący rady: Oczywiście, proszę bardzo radna Aldona Gtąb.
> Aldona Głąb: Skoro oszczędzamy to, dlaczego nie został wprowadzony do punktów obrad
projekt o obniżce dla Pana przewodniczącego i dla radnych diet, skoro Pan mówi o

oszczędzaniu. Dziękuję
> Przewodniczący rady: Dziękuję. Myślę, że ... Czy ktoś jeszcze jakieś uwagi do uzasadnienia?
Tadeusz lwan zasvqnolizował cheć zabrania ołosu.
> Przewodniczący rady: Bardzo proszę, radny Tadeusz lwan.
> Tadeusz lwan: Uważam, że to oszczędzanie zaczynacie ze z|ej strony, bo skoro podwyzszacie

sołtysom i podwyższacie strazy a tu obnizacie i mówicie, ze robicie oszczędnoŚci, to coŚ tu jest
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nie tak. Skoro jedziemy na jednym wózku chcecie wójtowi obniżyć o taką i taką kwotę, tyle i

tyle procent, wszystkim równo ciąć, jak już!
> Przewodniczący rady: Dziękuję, rozumiem, że mówiąc obnizacie, podnosicie Pan nie czuje
się członkiem tej rady? Przed chwilą Pan brał udział w głosowaniu?
Wtracenie > Kazimiera Kupczak: Klub, to przeciez złożył,
> Tadeusz lwan: Tak, tylko Wasz klub to złozył.
> Przewodniczący rady: Ja mówię o uchwale dla sołtysów, ekwiwalentu dla strazaków.
> Tadeusz lwan: No to pytam się, dlaczego jak robicie oszczędności jednym podnosicie a tu
chcecie ciąć, bo tu jest jakaś sprzeczność dla mnie.
> Przewodniczący rady:Z czego pamiętam Pan również głosował za przyjęciem .,.

> Tadeusz lwan: Tak, oczywiście, ze tak.
Wtracenie > Jacek Kuropka: l będzie przeciwny obniżeniu.
> Tadeusz lwan: No, to było przed tym punktem, skoro żeście tak chcieli zrobic, no uważam,
że dobrze, ale w tym momencie chcecie robić jakieś oszczędności, coś tu jest nie tak.
> Przewodniczący rady: Jeszcze jakieś do uzasadnienia uwagi? Nie widzę. W związku z
powyższym odczytam projekt uchwały. Projekt uchwały, który został Państwu dostarczony
został zmodyfikowany przez Panią, tak się wyrażę, mecenas. Został parafowany, ale po
sugestiach prawnych. Pani mecenas w szczególności naniosła poprawki do podstawy prawnej
w związku z tym w tym projekcie, który za chwilę odczytam, będą pewne zmiany, które nie
wpływają na meritum sprawy/ czyli na wysokość wynagrodzenia, zmieniają tylko podstawę
prawną oraz inne zapisy, które bezpośrednio nie wpływają na wysokość ustalenia
wynagrodzenia dla wójta Gminy Bralin. Przewodniczacv radv odczvtał zebranvm proiekt
uchwołv,
> Przewodniczący rady: Bardzo proszę czy są jakieś uwagi do projektu?
wtrqcenia > kazimiera kupczak: Nie mamy tego przeciez.
>Tadeusz lwan: My tej uchwały nie mamy, to ja nie wiem, nad czym my tu mamy głosować,
no przecież trzeba było przesłać, skoro były jakiś zmiany.
> Kazimiera Kupczak: My nie mamy tej.
>Tadeusz |wan: Nie ma tu o tym dodatku funkcyjnym, który się tak i tak nalezy, skoro robicie
coś, to róbcie do porządku!
> Przewodniczący rady: Treść uchwały tak..,
> Kazimiera Kupczak: Nie mamy!
> Przewodniczący rady: Nie ma Pani, nie macie Państwo uchwały o ,,.

> Kazimiera Kupczak: Nie mamy!
>Tadeusz lwan: No niestety niel
>Leszek Głąb: Bo to, nie jest to.
Na sali słvchać szelest kortek i wtracenia cześciowo niezrozumiałe uwaąi.
> Przewodniczący rady: Przepraszam bardzo czy Państwo macie...
> Kazimiera Kupczak: Nie mamy!
> Przewodniczący rady: Czy macie Państwo projekt, który został złożony przez klub radnych
,,Razem dla Gminy Bralin"?
> Aldona Głąb: Projekt mamy (...)

> Tadeusz lwan: Ale to nie jest zgodne z tym, co Pan czytał.
> Kazimiera Kupczak: Ale to nie jest to, co Pan przewodniczący czytał.
> Przewodniczący rady: W sensie, meritum sprawy, czyli wysokości ustalenia wynagrodzenia
cokolwiek się zmienia?
>Kazimiera Kupczak: Tak.
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> Tadeusz Iwan: No, tak, bo nie czytał Pan tutaj o dodatku za wysługę lat,
> Przewodniczący rady: Tak, ponieważ zgodnie z zaleceniami wojewody, jak Państwo
pamiętacie, przy rozstrzygnięciu nadzorczym dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie
ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin z uchwały z dnia 31 bodajże stycznia,
wojewoda pisał, ze nie ma takiego wymogu. Ten dodatek za wysługę lat jest obligatoryjny i nie
wymaga zapisów w uchwale stąd też sugestia Pani mecenas żeby tego nie wprowadzać.
> Tadeusz lwan: No, ale to mieliście czas żeby taką uchwałę nam dostarczyć, bo tu nie ma, nad
czym głosować, to jest zupełnie inny dokument.
> Przewodniczący rady: Zarządzam ...

> Kazimiera Kupczak: Z powietrza mamy głosować!
> Przewodniczący rady: Poproszę protokolanta o przedrukowanie poprawionych uchwał i

przedstawien ie...
> Kazimiera Kupczak: No zaraz, ale my się nie zapoznaliśmy z taką uchwałą nową,
znowelizowaną.
> Paweł Naręklewicz: Ale ona nie jest znowelizowana, nic się nie zmienia...
> Przewodniczący rady: Proszę o przygotowanie poprawionych(...)
> Paweł Narękiewicz: (..,) punktu 4 nie trzeba wpisywać do uchwały, zalecenie wojewody (...).

5 minut przerwy.
> Przewodniczący rady: Wznawiam obrady po przerwie i ponawiam pytanie, kto z obecnych
ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu?
o ąłos poprosił radnv paweł Narekiewicz.
> Przewodniczący rady: Proszę radny Paweł Narękiewicz.
> Paweł Narękiewicz: Jeszcze tutaj jest w § 3 Uchwała wchodzi w zycie z dniem podjęcia z

mocą obowiązującą od 1_ listopada 2015 roku. Proponuję, aby skrócić ten paragraf z tego
względu, że występuje tu data a ostatnio, gdy była podana data wojewoda odrzucił to, także,
jeśli można uchwała wchodzi w zycie z dniem podjęcia i z mocą obowiązującą od 1 listopada
wykreślić.
> Przewodniczący rady: Rozumiem, ze ...

> Paweł Narękiewicz: Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, nic więcej.
> Przewodniczący rady: Czyli zgłasza Pan radny poprawki.
> Paweł Narękiewicz: Tak
> Przewodniczący rady: Czy ktoś jeszcze chciałby zgłosić jakieś poprawki do ..., ja chciałbym
zgłosić poprawkę również po konsultacji telefonicznej z profesorem Markiem Szewczykiem.
Pan profesor uważa, ze w uchwale dotyczącej ustalenia wynagrodzenia dla wójta konieczny
jest zapis, komu powierza się wykonanie uchwały w związku z tym, moja propozycja poprawki
do projektu polega na dodaniu § S w brzmieniu: Wykonanie uchwały powierza się
przewodniczącemu Rady Gminy. Natomiast § 3 Wtrqcenie > Paweł Narękiewicz: czwarty. > >

> Przewodniczący rady: § 3 przesunięty zostałby, jako § 4.
> Wójt: Od nowa trzeba napisać uchwałę.
> Przewodniczący rady: Czy ktoś chciałby jeszcze zgłosić jakieś poprawki?
> Kazimiera Kupczak: Jak przygotowana jest ta uchwała?
> Przewodniczący rady: W takim razie zarządzam głosowanie nad zgłoszonymi poprawkami.

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem poprawki polegającej na zmianie zapisu § 3

brzmiącego w projekcie, jako ,,Uchwała wchodzi w zycie z dniem podjęcia z mocą
obowiązującą od 1,1istopda 2015 roku" na zapis,,Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia"
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> Radny Piotr Pańczuk: Przepraszam Panie przewodniczący przed chwilą było redagowane to
pismo nie szło uwzględnić tego wszystkiego?
> Przewodniczący rady: To wymaga poprawek przegłosowywanych.
> Tadeusz lwan: Ale, nad czym Wy głosujecie jak 7 dni żeście mieli żeby dostarczyć właściwy
dokumentI
> Przewodniczący rady: Kto zPańi Panów radnych jest za przyjęciem proponowanej poprawki
proszę o podniesienie ręki. Przewodniczacv radv przelicza ałosv,8 - za, kto jest, przeciw - 5,

kto się wstrzymał - 0, rozumiem, że dwóch radnych nie brało udziału w głosowaniu.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem poprawki do uchwały w sprawie ustalenia
wynagrodzenia dla wójta Gminy Bralin polegającej na przesunięciu i ustaleniu § 3 jednoczeŚnie
przesunięciu, § 43 jako § 4. § 3 otrzymałby brzmienie: ,,Wykonanie uchwały powierza się
przewodniczącemu Rady Gminy Bralin". Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem
proponowanej poprawki, proszę o podniesienie ręki. No sali słvchać komentarze radnvch.
Proszę nie przeszkadzać. Proszę o głosowanie proszę o podniesienie, kto jest za przyjęciem
poprawki, 8 - za, kto jest przeciw - nikt, kto się wstrzymał - nikt nie podnosi ręki. Stwierdzam,
że poprawka dotycząca dodania § 3 została przyjęta.
7arządzam ].0 minut przerwy proszę protokolanta o sporządzenie projektu (szum na salil
proszę o ciszę, projektu uchwały poprawionej poprawkami.
10 minut przerwy.
Po przerwie.
> Przewodniczący rady:Zarządzam głosowanie nad projektem uchwały w całości ze zmianami
wynikającymi z poprawek wniesionymi do projektu uchwały, Kto z Pań i Panów radnych jest
za przyjęciem uchwały/ proszę o podniesienieręki. Przewodniczacv rodv przelicza qłosv B, kto
jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał nie widzę. W związku z powyższym, iż7 radnych nie
wzięło udziału w głosowaniu większość rady, czyli 8 radnych było za, stwierdzam, że Wysoka
Rada podjęła uchwałę nr XY / 62/201,5

Uchwoła Nr XV ^ '^Ą1_5 stonowi zołacznik do ninieiszeąo protokołu,

Pkt 16) Wolne głosy i informacje.
> Przewodniczący rady: Przechodzimy do kolejnego punktu obrad wolne głosy iwnioski,
o qłos poprosił radnv Tadeusz lwan.
>Tadeusz !wan:Ja mam do powiedzenia parę rleczy, bo chciałbym się dowiedzieć, dlaczego
nie reprezentuje Pan rady tylko ten swój klub i to jeszcze mizernie, bo poczynając od wyboru
Pana przewodniczącego pisaliście na kolanie, co chwilę jakieś kombinacje nie wiadomo, o co
chodziło z głosowaniem, chwila przerwy/ otwieracie urnę to jest sprawa dalej niewyjaśniona.
Dzisiaj robicie to samo 7 dni było trzeba było przedstawić uchwałę. Robicie to znowu na

kolanie. Drugie pytanie, po jaką choinkę robicie debaty skoro przychodzi Was dwóch z

Waszego klubu w tym jeszcze Pan Marek Markiewicz był na pierwszym punkcie i na ostatnim
to jest jakieś nieporozumienie i na sesji od nowa wałkujemy ten sam temat to róbmy to na

sesji albo na debacie, bo każdy z nas ten swój czas w pracy też musi chronić a nie tylko, że
przyjeżdżac pośmiać się i od nowa wszystko na sesji. Nie wiem coś tutajjest nie tak myślę, jako
przewodniczący powinien się Pan starać podejmować decyzje tak żeby wszyscy wiedzieli, o co
chodzi, była debata dowiedział się Pan, że niby nie będzie pana wójta i po cichu szybko sesja.
Tak się nie robi jak jest debata wiedział Pan, pod nosem Pan tu coś pod nosem bąknął, że 15

sesja. Trzeba byto powiedzieć, że takie i takie punkty przerobiliśmV parQ, o pensji ani słowa i
nagle pensja w tym, no nie wiem to jest jakieś nieporozumienie z Waszej strony. Dziękuję,
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> Przewodniczący rady: Dziękuję. Kozimiera Kupczak poprosiła o qłos. Radna Kazimiera
Kupczak, proszę.
> Kazimiera Kupczak: Panie przewodniczący deklarował Pan po objęciu właśnie tejfunkcji, ze
będzie Pan przewodniczącym wszystkich radnych, do tej pory ja mam wrażenie myślę, że
więcej jest takich, że jest pan radny przewodniczącym tylko swojego klubu. A poza tym, co to
jest za uchwała, którą pisze się na kolanie iwciągu sesji dziesięcrazy się jeszcze zmienia no jak
można czy mało Wam tego, co zrobił Pan wójt w ubiegłej kadencji, nie byliście świadkami tego,
nie doświadczaliście iteraz pensję w związku ztym, ponieważ Pan wójt robi duzo dla tej gminy
dla tej spoteczności, czyli odwrotnie proporcjonalnie do włożonego wysiłku trzeba mu pensję
obniżyć, gdyby nic nie robił może byście podwyższali, takie jest moje odczucie. Wszystko, co
zrobił zniweczyć, zepsuć, bo nas jest więcej to zrobimy, co będziemy chcieli, konsekwentnie
realizujecie tę swoją politykę, dziękuję.
o ałos poprosił woit.
> Przewodniczący rady: Proszę Pan wójt,
> WÓjt: Szanowni Państwo, poniewaz nie odzywałem się i nie mam zamiaru głosu na temat
wysokości mojej pensji takiej satysfakcji Panom nie dam, ale chciałem się odnieść do rzeczy
następującej nie jest przypadkiem, ze sprawa wynagrodzenia mojego stanęła znowu w
momencie, kiedy zarząd klubu z|ożył wniosek o dofinansowanie poza konkursem działań klubu
sportowego. Szanowni Państwo ja nie zrezygnuję z pilnowania publicznych pieniędzy,
Szanowni Państwo to, co się dzieje w ramach rozliczen tych cząstkowych te nachodzenie
członków zarządu klubu, na poszczególnych pracowników, to, że nie przyjmuje się nic do jakby

do widomości, obowiązujących przepisów powoduje, że ja czuję się naprawdę Szanowni
Państwo zastraszany mało tego szantażowany, dlatego nie będę się odzywai, jeśli chodzi o
wynagrodzenie ja znam ten mechanizm, nie da się go ukryć i Szanowni Państwo no powiem
tylko tyle Państwo mi nie ustaliliście pensję, Państwo mi pensję obnizyliście stąd tez pewnie
będę zmuszony pewną procedurą sprawdzić, kto miał rację. Jest jeszcze rzecz Szanowni
Państwo następująca bardzo mi przykro, ze Pań,stwo nie zgodziliście się na ujęcie wysokości
diet dla radnych tej uchwały do porządku dzisiejszego spotkania tej rady, ponieważ tak
naprawdę byłaby możliwość podyskutowania na temat zaangażowania w prace
poszczególnych również radnych włącznie z Panem przewodniczącym. Szanowni Państwo ja

skrupulatnie notuję, kiedy Pan przewodniczący odwiedza nasz urząd i wychodzi na to, że za
wrzesień jego dieta w stosunku do przepracowanego czasu tutaj w urzędzie to jest kwota
około 165,00 zł za godzinę, jeśli Państwo mówicie, ze halę sportową chcecie budowaĆ za
pensję wójta to Wam nie starczy tak naprawdę na kilkadziesiąt lat tej pensji zeby wybudowaĆ
halę i to wydaje mi się, że obrazuje to, ze robicie to Szanowni Państwo wyłącznie z powodów
politycznych, no przepraszam Was, że wygrałem wybory. l tylko tyle, dziękuję,
> Przewodniczący rady: Dziękuję czy jeszcze ktoś chciałby zabrać g|os (brak chetnvch do
zaiecia qłosu). w takim razie może ja odniosę się do zarzutów, które padły w moją stronę,
oczywiście każdy z Państwa tutaj ma prawo wyrażac swoje odczucia, uczucia jak najbardziej
nikogo w wolnych głosach, głosu zabierał nie będę, gdy procedujemy nad danym puntem

wtedy proszę/ aby to było konsekwentnie (..,) natomiast Państwa subiektywne oceny macie
Państwo do nich prawa są nieprawdziwe, staram się być przewodniczącym rady, całej rady tak,

aby ta rada mogła pracować w sposób jak przewiduje to ustawa, czyli w sposób samodzielny i

w miarę autonomiczny, co do zarzutów pana wójta są one tak infantylne, że nie będę się do

nich odnosił. Dziękuję.
> Wójt: Ale właśnie odwzorowują ten poziom. Dziękuję.
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> Leszek Głąb: (...} Po pierwsze bardzo mnie razi zwrot Wysoka Rado, ona ani nie jest wysoka,
jest radą gminy ,.. Wtracenie > Wójt: Wysoki jest sąd.
>Leszek Głąb: Nawet sąd nie, bo ostatnio dostałem poważną reprymendę, że się zwróciłem
proszę Wysokiego sądu, to jest takie, ja wiem, ze tam radny się zwraca, to może sobie zwracaĆ,

natomiast przewodniczący raczej się powinien trzymać tego, co jest faktem, czyli Rada Gminy
Bralin, jestem radnym Rady Gminy Bralin, nie Wysokiej Rady. Natomiast nie bardzo bym się

zgodził z tą wypowiedzią, ze tak reprezentuje się wszystkich. Sianie niezgody wŚród radnych
nie jest zadnym sposobem powinnością przewodniczącego rady w żaden sposób nie można
tego zrobić, natomiast to się dzieje.
> Przewodniczący rady: Brakło mi tutaj przede wszystkim wypowiedzi radnego Pana Leszka

przykładów tego, w jaki sposób sieje nienawiść wśród radnych.,, Wtracenie > Leszek Głąb: Nie,

nie ja mówię niezgodę, nienawiść a niezgoda to są dwa rózne pojęcia.
> Przewodniczący rady: Zabrakła tutaj jakby argumentów, co Pan uważa za sianie niezgody
wśród radnych. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?
> Leszek Głąb: Powiem tak, 74 godziny wprowadzać wniosek dla mnie to jest trochę, tym
bardziej, że siedziałem tu na debacie{...) Uwaqi radnvch nokładoia sie na siebie isa
niezrozumiałe.
> Tadeusz Iwan: na debacie ani słowa
szum na soli.
> Przewodniczący rady: (...) jakiś podział dyskusji ktoś chciałby zabrać głos, będę głosu udzielał
nie przekrzykujmy się. Czy ktoś jeszcze chciałby...
o qłos poprosili radna kazimiera kupczak i radnv Roman Lemanik.
> Kazimiera Kupczak: Ja chciałabym
> Przewodniczący rady: Radny Roman Lemanik pierwszy podniósł rękę.
> Radny Roman Lemanik: Panie przewodniczący, Szanowna Rado, ja bym z innej beczki, bo

ten temat nie rozwikłamy, nie dojdziemy tutaj do konsensusu, ja bym się chciał zapytać Pana

wójta na temat budynków pod hipotekę, czy działek czy w naszej gminie są takie obiekty i

gdzie, jeśli mozna było takie ..,

> Wójt: Panie radny na debacie przedstawiałem taką informację, co mamy pod hipoteką, jaki

budynek i powiem tak a w jakim trybie pan pyta?
> Roman Lemanik: ja bym chciał po prostu wiedzieć, bo się dowiedziałem, niestety nie

mogłem być na debacie są niestety sytuacje, które ...

> Wójt: Ale w interpelacji czy zapytania?
> Roman Lemanik: Zapytania.
> Wójt: Odpowiem, ze mamy pod hipotekę urząd.
> Roman Lemanik: Dziękuję bardzo.
> Wójt: Zyrowaliśmy tak naprawdę hipoteką urzędu pożyczkę, którą Wojewódzki Fundusz
Ochrony Środowiska udzielił spółce ,,lnwestor" Zakładowi Zagospodarowania Odpadów w
Olszowej, a co Pan słyszał w drugą stronę zapytam, że Pan ma jakieś wątpliwości?
> Roman Lemanik: Ja jeszcze słyszałem, że są jakieś działki, ale chciałem to właśnie wyjaśnić
czy są jeszcze jakieś działki pod hipoteką?
>Wójt: Jedna działka tak, przy Wiosennej
> Skarbnik: (...) rekultywacji składowiska odpadów,
> Wójt: Tak jest.
> Skarbnik: Składowisk o jest już zrekultywowane ona będzie zwolniona, hipoteka.
> Wójt: Tak jest ona stanowiła jakby zabezpieczenie zadanie rekultywacja odpadów w Nowej
Wsi Ksiązęcej, a już jest wykonane, więc będzie hipotek zwolniona takie zabezpieczenie.
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> §karbnlk: Zeby nie blokować środków z budzetu na poręczenia, które wpływają na wskaźniki
zadłuzenia stąd łatwiejjest dać hipotekę.
> Przewodniczący rady: Czy ktoś chciałby jeszcze zabrac głos w wolnych głosach i wnioskach.
Nie widzę, w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam XV sesję.

Pkt 17} Zamknięcie posiedzenia.
po wvczerpaniu temotów przewidzianvch na dzisieisze posiedzenie przewodniczacv zamknał
obrodv XV sesii Rodv Gminv Bralin.

protokołowała: Anna piasecka
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